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Zápis z 1. jednání poradní skupiny EVVO – 22. 3. 2022 

budova MHMP, Jungmannova 35/29, Praha 1 zasedací místnost OCP č. 410 

  

Přítomni:   

Mgr. Ing. Petr Holý     (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  

Bc. Lukáš Tůma    (OCP MHMP) 

Ing. Eva Beránková     (úřad Městské části Praha 13) 

Ing. Petra Fišerová     (Lesy hl. m. Prahy) 

Barbara Doležalová     (Ekocentrum Koniklec) 

Mgr. Martina Chvátalová    (SEV Toulcův dvůr, Botič o. p. s.)  

doc. PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (PedF UK, katedra biologie a env. studií) 

Ing. Václav Nejman     (Lesy hl. m. Prahy) 

Ing. Ivan Štěpka     (ZŠ a MŠ Na Beránku) 

 

Nepřítomni (omluveni):  

Mgr. Petr Daniš     (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.)  

Ing. Vendula Audolenská    (OCP MHMP)  

Ing. Pavlína Gucká     (SML MHMP)  

Mgr. Matěj Žák     (Victoria school ZŠ a MŠ) 

 

Hosté:  

Mgr. Martin Mach Ondřej    (BEZK, redaktor časopisu Pražská EVVOluce)  

 

 

Body jednání:  

 

 Časopis Pražská EVVOluce - 1/2022 (nové číslo + diskuse k dalšímu číslu) 

 Informace a reflexe WEEC a YEEC 

 Informace o Strategii HMP pro přechod na cirkulární ekonomiku – Cirkulární Praha 

2030 (propojení s EVVO) 

 Projekty EVVO probíhající a očekávané 

 Různé a diskuse 
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Úvodní slovo  

Petr Holý přivítal účastníky na prezenčním jednání. Představil účastníkům jednání nového 

kolegu Bc. Lukáše Tůmu, který nastoupil na uvolněné místo po Aleně Kotousové.  

 

Časopis Pražská EVVOluce 1/2022 a diskuse nad dalším číslem 2/2022 

Petr Holý předal přítomným výtisky nového čísla Pražské EVVOluce. Číslo je věnováno 

materiálům, re-use a cirkulární ekonomice. Do vydání přispěli i kolegové z oddělení odpadů 

MHMP, kteří koncem roku 2021 řešili, mimo jiné, také strategii cirkulární ekonomiky v Praze.  

 

Hlavním tématem druhého čísla by měla být myslivost a lesnictví. Petr Holý otevřel diskusi 

o možném rozšíření obsahu druhého čísla o učení venku apod. Martin Mach uvedl, že témat 

k myslivosti a lesnictví bude pravděpodobně hodně.  

 

Kateřina Jančaříková navrhla, že by se v obsahu čísla 2/2022 mohla tematizovat i problematika 

karbofuranu a vyhledávání otrávených návnad.  

 

Martin Mach vyzval přítomné k návrhu respondenta pro rozhovor čísla. Dále bylo diskutováno 

téma zvířat ve městě – například muflonů v objektu Thomayerovy nemocnice a představení 

zajímavého lesa na území Prahy.  

 

Kateřina Jančaříková upozornila na bývalého kolegu z PedF UK ing. Andresku, který je autorem 

popularizačních článků o dravcích a sovách a mohl by do čísla přispět. Martinu Machovi předá 

kontakt.  

 

Účastníci se shodli, že konference WEEC byla natolik významnou akcí, že by si zasloužila 

samostatné číslo Pražské EVVOluce (Což ostatně bylo domluvené v edičním plánu). 

Účastníci se shodli, že konferenci bude věnováno číslo 3/2022. 

 

Petr Holý uvedl, že MHMP podpořil účast cca devíti organizací na konferenci a od těchto 

organizací by měla být relativně rozsáhlá zpětná vazba.  

 

 

Informace a reflexe WEEC a YEEC 

 

Přednášková část mezinárodního kongresu WEEC se konala od pondělí do středy, zbývající 

dny byly věnovány doplňkovému programu (Field Sessions) a terénním exkurzím (Field 

excursions a Field Trips). V rámci mezinárodního kongresu se paralelně, jako doprovodná akce 

konal i kongres mladých - YEEC (pořadatel SEV SEVER Horní Maršov). 

Podtitulem WEEC bylo stavění mostů v době klimatické naléhavosti. Kongresu se zúčastnilo 

cca 400 delegátů a dalších 150 účastníků online (celkem kolem 550). Konference probíhala 

hybridní formou, účastnící se mohli přihlásit přes interaktivní platformu. Ta zároveň funguje jako 

místo, kde mohou účastníci posléze shlédnout nahrané záznamy přednášek, ale i postery 
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a prezentace, také diskutovat a komunikovat a sdílet. (https://weec2022.gcon.me/)  

S organizátory je jednáno o možnosti vydat sborník nejzajímavějších příspěvků.  

Oficiální webová stránka kongresu: https://weec2022.org/  

Praha podpořila jak účast pražských organizací na mezinárodním kongresu WEEC, tak 

i kongres mladých. Za hlavní město se zúčastnil i radní pro školství, který vystoupil na kongresu 

mladých. Vedení Prahy podpořilo také účast pedagogů a studentů z Běloruska, primátor Prahy, 

Zdeněk Hřib, se s nimi také osobně setkal. Na kongresu vystoupili v rámci úvodního slova i 

předseda senátu, rektorka UK a ministryně životního prostředí.  

Martina Chvátalová poukázala na skutečnost, že vzhledem k probíhajícímu válečnému konfliktu 

na Ukrajině nezískal kongres dostatečnou mediální pozornost, což je škoda.  

 

K. Jančaříková dala na zvážení možnost alespoň malé podpory na účast na příští konferenci 

a to alespoň online.  

 

Informace o Strategii HMP pro přechod na cirkulární ekonomiku – Cirkulární Praha 2030 

(propojení s EVVO) 

 

Petr Holý představil strategii Cirkulární Praha 2030, která byla schválena začátkem roku 2022 

(28. 1. 2022). Dokument zpracoval Pražský inovační institut. Upozornil, že dokument je 

dostupný na webu (https://klima.praha.eu/DATA/Dokumenty/Cirkularni-Praha-2030-Strategie-

CE.pdf) v sekci o cirkulární ekonomice (https://klima.praha.eu/cs/cirkularni-ekonomika) 

Dokument obsahuje 4 nosná témata – Odpady, Zemědělství a potraviny, Voda a Stavebnictví. 

Strategie je závazná pro MHMP a jeho organizace. Dokument vznikl rovněž ve spolupráci 

s oddělením odpadů MHMP, který se vyjadřoval k realizovatelnosti jednotlivých navržených 

opatření. Všemi tématy se prolíná osvěta a vzdělávání a důraz je kladen i na spolupráci se 

školami.  

Ze strategie mohou vycházet nejrůznější projekty – například renovační workshopy (Re-use) 

a podobně. Některé z nich byly zahájeny již před přijetím strategie a se strategií se dobře 

propojí. MHMP chce podporovat spolupráci pražských škol a relevantních NNO v realizaci 

navazujících projektů.  

 

Projekty EVVO probíhající a očekávané 

 

Petr Holý stručně informoval o probíhajících a připravovaných projektech: 

 

- Specializační studium pro školní koordinátory EVVO na mateřských školách – projekt 

realizuje Botič, o. p. s., kurz bude začínat v červnu 2022, nyní probíhá nábor účastníků. 

Prozatím je přihlášeno 10 účastníků. Hodinová dotace kurzu je 250 hodin. Martina 

Chvátalová doplnila, že studium vychází ze standardů MŠMT a kurs bude 

akreditovaný, je to součást DVPP a absolventi obdrží certifikát. Kateřina Jančaříková 

nabídla možnost propagace kursu mezi studenty dálkového studia.  

- Projekt Ne! v přírodě pokračuje putovní výstavou. Výstava byla umístěna rovněž 

v prostorách úřadu MČ Praha 13. Eva Beránková uvedla, že výstava měla u veřejnosti 

úspěch. Petr Holý informoval, že výstava bude umístěna dále např. ve FN Motol 

a bude instalována i mimo Prahu. Připravuje se i umístění v pobočkách Městské 

https://weec2022.gcon.me/
https://weec2022.org/
https://klima.praha.eu/DATA/Dokumenty/Cirkularni-Praha-2030-Strategie-CE.pdf
https://klima.praha.eu/DATA/Dokumenty/Cirkularni-Praha-2030-Strategie-CE.pdf
https://klima.praha.eu/cs/cirkularni-ekonomika
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knihovny Praha. Aktuálně je výstava zamluvená do června. Informace o aktuálním 

umístění výstavy je na webu (https://portalzp.praha.eu/nevprirode). Petr Holý doplnil, 

že výstava nemůže být umístěna v exteriéru. K projektu vznikl také leták, jehož vzorky 

byly účastníkům jednání předány. 

- Krajská konference EVVO je plánovaná na podzim. Konference bude připravena jako 

prezenční, s možností online streamování a záznamem. V současné době probíhá 

diskuse nad tématem a obsahem konference. V úvaze je téma výchovy k občanství 

a kritické myšlení. Kateřina Jančaříková navrhla, že by název mohl více akcentovat 

právě téma kritického myšlení. Petr Holý vyzval účastníky k zasílání námětů.  

- Den Země bude probíhat na Kampě v termínu 5. 5. 2022. Tento termín je zvolen 

vzhledem k počasí a termínové dostupnosti lokace. 

- Pokračují projekce pro školy s Národním filmovým archivem (NFA) a MŽP Jedná se 

o projekce filmů o změně klimatu a změnách v krajině spojená s diskusí s odborníky na 

klima a klimatické vzdělávání. Probíhá oslovování škol. 

- Pokračuje spolupráce s FŽP ČZU – chytré ptačí budky a sledování hnízdících ptáků. 

Projekt skončí, nicméně instalovaná budky zůstanou instalovány, do konce jejich 

životnosti. Informace o projektu jsou na https://www.ptacionline.cz.  

- Letos je v plánu opět akce pro veřejnost k tématu voda – Voda je život. Proběhne 

v červnovém termínu  

- Pokračovat bude i spolupráce s Národním muzeem v rámci projektu City Nature 

Challenge. Zapojeno je mnoho různých organizací v Praze, včetně vysokých škol.  

https://www.citynaturechallenge.cz/praha/ 

- Kateřina Jančaříková upozornila na konferenci Role univerzit pro EVVO, která se bude 

konat 10. června 2022 v Plzni.  

 

Z diskuse vyplynula potřeba vzájemné informovanosti o pořádaných akcích typu konferencí 

a seminářů, tak aby se jejich termíny nepřekrývaly. Petr Holý upozornil na stále funkční interní 

sdílený kalendář (odkaz zaslán členům PS EVVO e-mailovou zprávou, spolu se zápisem). Ivan 

Štěpka upozornil, že větší akce by měly probíhat s dostatečným časovým odstupem od sebe.  

 

 

Termíny příštího jednání PS EVVO  

 

Následující, 2. jednání proběhne dne 16. června 2022 (čtvrtek) od 13:00. Jednání by mohlo 

proběhnout na Praze 13. Informace k místu jednání budou zaslány v pozvánce.  

 

 

Zapsal: David Kunssberger 

Schválil: Mgr. Ing. Petr Holý  

 

Všechny kopie pracovního záznamu jednání, který byl pořízen se souhlasem všech přítomných, byly dnem 

zveřejnění tohoto zápisu smazány.    

https://portalzp.praha.eu/nevprirode?fbclid=IwAR0dhQHhrQRe5UEgln9qd3A7LATwDbSpToOkd4CEhvppSr_O9wQ_OVM9P9c
https://www.ptacionline.cz/
https://www.citynaturechallenge.cz/praha/

